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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

ht

írásbeli kérdés

„Felkészültünk-e az aszályra?" címmel a Házszabály 91.§-a alapján kérdést kívánok

benyújtani Dr. Németh Imre földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrhoz .

A kérdésre írásban kérem válaszát .

Tisztelt Miniszter úr!

Talán kevesen tudják, hogy az ország vízjogilag engedélyezett öntözhető területe a 2002 . évi

adatok alapján nem éri el a 250 .000 hektárt, ami az összes művelt területnek csak 5%-a . Ez

azt jelenti, hogy ehhez - a művelési ágak szerint nem differenciált - területhez van biztosított

vízhozzáférés a kutakból vagy felszíni vizekből, ill . ezeknél adott az öntözés műszaki háttere .

Ezen belül a vízjogi engedéllyel rendelkező szántóterületnek 50, a gyümölcsösnek 80, a

szőlőnek 60, a gyepnek 40, az erdőnek 30%-a jut mesterséges vízpótláshoz . Pedig a tavalyi év

kiemelkedő termésátlaga azt bizonyítja, megfelelő vízmennyiség esetén sokkal több termés

takarítható be . Ezt a szükséges vizet aszályos években is ki lehetne juttatni a földekre, de ezt a

- fönti számok alapján nyilvánvaló - nagyon kevesen tehetik meg. Pedig uniós vetélytársaik -

akik többsége sokkal kiszámíthatóbb csapadékviszonyok mellett gazdálkodik - már jóval

előbbre járnak az öntözésben is. A pénzszűkében szenvedő magyar gazda csak vízjogi

engedélyek birtokában öntözhet, gondosan és határidőre beküldött öntözővíz-felhasználói

bejelentkező lap birtokában. Természetesen ezen már év elején jelezni kell a várható

vízmennyiség felhasználást, és annak nagyobbik részét (80%-át) előre kell befizetni a vízügyi

hatóságnál . Ez a likviditást tovább csökkentené, mégpedig nem kis mértékben, egy hektár

kukorica öntözési költsége meghaladja a 100 ezer forintot .



Tisztelt Miniszter úr!

- Egy esetlegesen bekövetkező csapadékszegény időjárás esetén mekkora öntözési

támogatásra számíthatnak a gazdák?

- Lehetőséget ad-e Magyarország felszíni és felszín alatti vízkészlete arra, hogy az

állam megszüntesse a vízdíjat?

Van-e erre a gesztusra politikai szándék?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2005-03-31

Erdős Norbert
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